



Referat fra Divisionsrådsmøde

Afholdt d. 15. maj 2025 på Frederiksborg Gymnasium, Hillerød

1. Valg af dirigent og referent

Michael Nyerup blev valgt som dirigent og Line "Amøbe" Hansen som referent. Dirigenten konstaterede, at mødet var rettidigt indkaldt og afholdt i henhold til korpsets vedtægter.

2. Fremlæggelse af divisionsledelsens beretning

Denne skriftlige beretning kan læses under arrangementet Divisionsrådsmøde 2025 på divisionens hjemmeside.

Under dette punkt fremlægges der også mundtlige beretninger for alle grenene.

- **Familiespejd:** Har været på vikingeskibsmuseet i forbindelse med den årlige familiespejdertur.
- **Mikro/mini:** Der har været afholdt divisionsturnering med "gaming in real life" som tema.
- **Junior:** Der har været afholdt divisionsturnering fortsat med lejropbygning som tema. PL/PA arrangementet har overlevet sig selv, og der er noget nyt i støbeskeen til 2026.
- **Trop:** 2024 bød ikke på en divisionsturnering, men på et succesfuldt tropsdøgn i forbindelse med novemberdag.
- **Senior:** Er aldrig rigtig kommet i gang efter Corona. Det er mange andre tilbud til seniorgrenen, men vi tror stadig, der kan være et behov for mere lokalt samarbejde. Divisionsledelsen vil meget gerne støtte op om projekter, hvis der er en efterspørgsel, men vil ikke sætte noget i gang, hvis det ikke bliver efterspurgt. Vi afprøver et pilotprojekt i 2025, hvor seniorspejdere kan byde ind med egne projekter, de ønsker at gennemføre i divisionsregi, men uden nødvendigvis at stille op til divisionsledelsen.
- **Novemberdag:** Dette blev afholdt med Romerriget som tema. Temaet blev valgt af Novemberdagsteamet ved hjælp af vores "spejderløbsgenerator", og det har fungeret godt.
- **Korpsrådsmøde:** Igen i år har vi været mange af sted, og det vil vi gerne fortsætte.

Divisionrådet godkendte divisionsledelsens beretning.

3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2024

Regnskabet ligger på divisionens hjemmeside. Kasserer Tina Dahl Marcussen gennemgik de vigtigste tal, hvorefter regnskabet blev godkendt.

Vi er begyndt i højere grad at budgettere med rammer for, hvad grenene kan bruge frem for estimater for det reelle forbrug. Det giver større afvigelser mellem budget og regnskab, men det er forventet, når vi budgetterer på denne måde. Regnskabet endte således med et overskud på godt 45.000 kr. (hvor budgettet lød på et underskud på 50.000 kr). Resultatet blev hjulpet på vej af en ekstraordinær indtægt på 25.000, som divisionen modtog fra det nu ophørte ZOO-dag arrangement.

4. Behandling af indkomne forslag

Forslag skal være Ildiko og Jonathan i hænde senest den 1. maj 2025 pr. mail: dc@oresunddivision.dk

- Der er ingen indkomne forslag.

5. Vedtagelse af udviklingsplan (behandles ikke i år)

6. Besøg fra korpsledelsen

Emma og Karen fortæller om, hvad der rører sig ved Korpset.

Første oplæg er omkring den nye udviklingsplan, der skal stemmes om til KRM 2025, og som vil fungere frem til 2030. Temaet for denne er: Spejdere skaber handlekraft. Udviklingspunkterne er: Vi tager handling, Vi gør noget nyt og Naturen kalder på os.

Der er også fokus på en vækststrategi, og umiddelbart ser det ud, til at det virker. Der er kommet en chef for medlemsvækst på korpskontoret. Det er muligt at deltage i spørgetimer om medlemsdatabaser, der er to aftener i udbud. Spejderdag og Spejderforældredag er en del af initiativet.

Der er fokus på et nyt uddannelsesstilbud til nye ledere, hvad enten det er forældrene eller klanspejderen i en ny rolle.

Der er selvfølgelig også kurser til ledere, der kender funktionen i forvejen. Det efterspørges, at kurserne lægger sig op ad udviklingsplanen.

Det er valgår på korpsrådsmødet. Der har været interessearrangementer for dem, der har været nysgerrige - men det er altid muligt at spørge et nuværende medlem ved interesse. Mange i korpsledelsen falder for 6 års reglen i år.

Reklame for Spejdernes Lejr 2026. Lejren afholdes igen i Hedeland, og planlægningen er i fuld gang. "Alle ind i Fællesskabet" er temaet, og første informationspakke er sendt til gruppelederne i tirsdags.

Husk at overveje, om man skal kaste et blik på jobbanken til lejren, denne er primært forbeholdt 16+.

Ønske om at man kan samle informationerne under lejren ét sted næste år.

Blandet reklame:

- Husk Plan kurser.
- Nat i naturen 6-7. september.
- Naturen i maden.
- Grøn bålmad.
- Hjælp til bedre tryghed og samvær (dette kan bruges til sparring).
- Husk at støtte Spejdersport. Benyt dem gerne til at kunne vejlede spejdere og forældre.

Der stilles spørgsmål til, om spejderdagen kan rykkes til efter sommerferien, så alle der har interesse kan få lov at starte. Dette starter en debat om arbejdsgangen i de enkelte grupper.

7. Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år

Budgettet blev godkendt af divisionsrådet og kan findes under arrangementet Divisionsrådsmøde 2025 på divisionens hjemmeside.

Der er igen i år budgetteret med rammer for grenenes arbejde - dog også under hensyntagen til, hvad grenene forventer at gennemføre.

Divisionsledelsen bekræftede, at man stadig vil kigge positivt på ønsker om ekstra midler, hvis der kommer nye gode idéer.

8. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2026 herunder vedtagelse af kontingent

Budgettet med uændret kontingent blev godkendt af divisionsrådet og kan findes under arrangementet Divisionsrådsmøde 2025 på divisionens hjemmeside.

9. Fastsættelse af antal pladser i divisionsledelsen (bestyrelsen)

Der er lagt op til 14, men der er plads til flere, - specielt hvis man brænder for en post i seniorgrenen. Dette var der dog ingen kandidater til, og antallet blev fastsat til 14.

10. Valg til divisionsledelsen (gælder for en toårig periode)

a. Divisionschefer Ildiko - Ikke på valg Jonathan - Ikke på valg

b. Kasserer Tina - Ikke på valg.

c. Øvrige valg: Alice, Anita, Bo, Ditte, Don, Helena, Jonas, Lars – er ikke på valg.

d. Amøbe (Line), Charlotte og Stine - er på valg og genopstiller. Alle tre blev genvalgt.

11. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (gælder for en etårig periode)

Birger Schneider genopstiller som revisor, og Inge Børsting genopstiller som revisorsuppleant.

Begge blev genvalgt.

12. Eventuelt

Det er ikke alle, der har fået beskeden om troppens divisionsturnering 2025, selvom der er sendt mail til alle tropsledere. Gruppelederne beder om, at de modtager alle mails der sendes ud til grenledere, så det er muligt at bakke op.

Spørgsmål om budget til arbejdet med børn med særlige udfordringer. Der er mange grupper, der har børn med særlige udfordringer. Enkelte grupper har eller overvejer at få særskilte afdelinger med "specialspejd" (eller andre betegnelser).

Divisionsledelsen har ikke tidligere hørt ønsker om et egentligt grensamarbejde for specialspejd, og det er heller ikke sikkert, det er det, der er behovet.

Divisionsledelsen vil afdække behovet nærmere i samarbejde med gruppelederne og tager gerne imod konkrete forslag.

Der kan også findes midler inden for det nuværende budget.

Der bliver spurgt til frafald blandt de ældre spejdere (junior- og tropsalder). Det er en problemstilling der genkendes bredt i salen, men det påpeges også at det er et generelt problem (ikke kun blandt spejdere).

Det betyder ikke, at vi skal opgive at gøre noget på divisionsplan, men vi skal overveje, hvad der bedst kan gøres i divisionen, og hvornår vi skal trække på korpset. En vigtig del af divisionens arbejde er grensamarbejdet, som gerne skulle medvirke til at skabe attraktivt spejderarbejde, som fastholder spejderne. Divisionsledelsen tager også dette emne op med gruppelederne for at afklare behovet for en eventuel mere generel indsats ud over grensamarbejdet.

Der udtrykkes et ønske om flere visioner fra divisionsledelsen. Divisionsledelsen arbejder ud fra de input, den blandt andet modtager fra gruppelederne, som divisionscheferne afholder løbende møder med samt på arrangementer som nytårskuren, hvor vi både har vekslet mellem at behandle specifikke emner og arbejdet i divisionen på mere generelt plan. Divisionens udviklingsplan vedtages på divisionsrådsmøderne inden for rammerne af korpsets udviklingsplan.

Fra salen udtrykkes ønske om, at punkter til længere debat indsendes som beslutningsforslag, så deltagerne kan forberede sig hjemmefra. Divisionsledelsen bakker op om ønsket, men minder om, at der også kan være andre fora, der er bedre egnet til debat (for eksempel nytårskur og fælles ledermøder). Man er altid velkommen til at kontakte divisionsledelsen, hvis man har ønsker eller forslag - eller bede sin gruppeleder om at tage emnet med.

Underskrifter:



Michael Nyerup, Dirigent



Jonathan Stein, Divisionschef



Ildiko Veres, Divisionschef